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Besvarelse af spørgsmål 147 alm. del stillet af udvalget den 3. maj 2023 

efter ønske fra Lars-Christian Brask (LA). 

 

Spørgsmål:  

Vil ministeren oplyse, hvornår arbejdet i EU- og Regelforum forventes 

genoptaget og hvor langt regeringen er i behandlingen af allerede indsendte 

anbefalinger fra EU- og Regelforum? 

 

Svar: 

Regeringen ønsker at gøre det attraktivt og enkelt at drive en ansvarlig 

virksomhed i Danmark. Derfor forsættes arbejdet i det uafhængige rådgi-

vende forum ”Erhvervslivets EU- og Regelforum” (Regelforum), der siden 

2019 har stillet konkrete anbefalinger til forenkling og forbedring af dan-

ske og europæiske regler samt udmøntning og implementering af reglerne. 

Aktuelt forberedes fortsættelsen og en styrkelse af arbejdet i Regelforum, 

og det forventes, at forummet vil genoptage sit arbejde snarest muligt.   

 

For så vidt angår behandlingen af allerede indsendte anbefalinger til EU- 

og Regelforum, har jeg indhentet bidrag fra Regelforums sekretariat i Er-

hvervsstyrelsen. De oplyser, at Regelforum har afgivet 155 anbefalinger, 

som behandles efter princippet om ”Følg-eller- Forklar”. Heraf er der på 

97 af anbefalingerne afgivet svar om, at anbefalingerne følges, mens 18 

anbefalinger ikke følges. De resterende 23 anbefalinger afventer enten svar 

eller har modtaget et foreløbigt svar. Herudover har forrummet udarbejdet 

17 anbefalinger til implementering af EU-regulering.  

 

Anbefalingerne samt besvarelser fremgår i fuld længde på Regelforums 

hjemmeside (www.regelforum.dk), hvor man kan følge udviklingen for 

hver anbefaling. 
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